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دفاع مدیر هنری برلیناله از مراسم اختتامیه امسال وونگ کار وای  بعد از ۱۰ سال به سینما باز می گرددانجمن فیلمبرداران آمریکا هم اوپنهایمر را برگزید
هویت ون هویتما، در سی و هشــتمین دوره جوایز سالانه انجمن 
فیلمبرداران آمریکا )ASC( برای فیلمبرداری »اوپنهایمر« موفق به 
کسب جایزه برتر شد. ون هویتما در این رقابت ادوارد لاچمن برای »ال 
کوند«، متیو لیباتیک برای »مایسترو«، رودریگو پریتو برای »قاتلان 
ماه کامل« و رابی رایان برای »بیچاره ها« را پشــت سر گذاشت. هر 5 
نامزد برای بهترین فیلمبرداری در اســکار هم با هم رقابت می کنند. 
در تاریخ ۳۸ ساله اهدای این جایزه، تنها 1۷ فیلمبردار برنده انجمن 
فیلمبرداران موفق به دریافت جایزه اسکار هم شده اند. سال پیش مندی 
واکر به عنوان نخستین زن فیلمبردار برای کارش در »الویس« برنده 
این جایزه و تاریخ ساز شد، اما جایزه اسکار در نهایت به جیمز فرند برای 
»در جبهه غرب خبری نیست« رسید. در بخش تلویزیونی کارل هرس 
برای »بری« و بن کوچینز برای »خفه کننده بوستون« به عنوان برنده 
انتخاب شدند و جایزه بخش مستند هم به کرن شلدون برای »کینگ 

کول« رسید./مهر

»وونگ کار وای« کارگــردان »در حال و هوای عشــق« آماده 
کارگردانی یک فیلم بلند است. این فیلمساز چینی در سال 2022 
سریال »شکوفه ها«  را منتشــر کرد که از ۳0 اپیزود 50 دقیقه ای 
تشکیل شده بود و در مجموع به 25 ساعت می رسید. »شکوفه ها« 
قرار بود یک فیلم بلند باشد اما در نهایت به یک اقتباس تلویزیونی از 
رمانی به همین نام نوشته »جین یوچن« تبدیل شد و نقدهای مثبتی 
دریافت کرد. آخرین فیلم بلند وونگ »استاد اعظم« با بازی »چانگ 
چن« است که در سال 201۳ اکران شد. »ورایتی« و »سین اروپا« 
به تازگی گزارش داده اند که برند مد فرانسوی »سن لوران« که یک 
کمپانی فیلمسازی راه اندازی کرده سرمایه گذار فیلم بعدی کارگردان 
64 ساله خواهد بود. بســیاری معتقدند که آثار وونگ پس از قطع 
همکاری با فیلمبردارش »کریستفر دویل« مانند سابق نشد. او در 
»شب های بلوبری من« با »داریوش خنجی« و در »استاد اعظم« با 

»فیلیپ لو سور« فرانسوی همکاری کرده است./۳0نما

کارلو چاتریان مدیر هنری برلیناله از مراســم اختتامیه جشنواره 
امســال دفاع کرد و گفت هر سخنی را با برچســب یهودی ستیزی 

خاموش می کنند.
در مراسم اهدای جوایز برلیناله چندین فیلمساز برنده از این فرصت 
برای دفاع از مردم بی دفاع غزه و ضرورت آتش بس اســتفاده کردند 
که این امر منجر به واکنش شدید سیاســتمداران آلمانی و سازمان 
دهندگان جشنواره شد. در پاسخ به همه این ماجراها، چاتریان مدیر 
برلیناله در نامه ای که در X )توییتر ســابق( منتشر کرد، تاکید کرد 

فستیوال امسال مکانی برای گفت وگو و تبادل نظری 10 روزه بود. 
چاتریان ادامه داد: بدون توجه به اعتقادات سیاسی فردی ما، همه 
ما باید در نظر داشته باشیم که آزادی بیان بخشی اساسی از تعریف 
دموکراسی است. با مراسم اهدای جایزه در روز شنبه 24 فوریه چنان 
خشونت آمیز برخورد شده که اکنون برخی از همان افراد برنده، جان 

خود را در معرض تهدید می بینند. این غیر قابل قبول است./مهر

همزمان با مشخص شدن زمان اکران کمدی اکشن »تمساح خونی« اولین ساخته سینمایی جواد عزتی 
و به تهیه کنندگی کامران حجازی از  پوستر رسمی این فیلم با طرحی از عرفان بهکار رونمایی شد. »تمساح 
خونی« که با بیشترین سانس فوق العاده و استقبال مردمی، پرمخاطب ترین فیلم جشنواره فیلم فجر بود، 
از چهارشنبه 16 اسفند ماه روی پرده سینماهای سراسر کشور می رود. در این فیلم سینمایی جواد عزتی، 
عباس جمشیدی فر، الناز حبیبی، بهزاد خلج، شبنم قربانی و سعید آقاخانی با حضور جمشید جهانزاده، رامین 
پورایمان و کیومرث مرادی نقش آفرینی می کنند.  »تمساح خونی« با کسب سیمرغ بلورین بهترین کارگردانی 

فیلم اول از  جشنواره 42 فیلم فجر، مورد توجه بسیاری از منتقدان و مخاطبان قرار گرفت./صباخبر

 محمد حمیدی مقدم مدیرعامل مرکز گسترش سینمای مســتند، تجربی و پویانمایی در نشست 
فلسطین، سرزمین مقدس در سیزدهمین جشنواره پویانمایی تهران گفت: ما دو اثر پویانمایی در حال 
تولید درباره غزه داریم. با توجه به این جلسه و اهمیت مسئله غزه از تولید سه پویانمایی دیگر حمایت 
خواهیم کرد. او ادامه داد: موجی که در جشنواره برلین به عنوان یکی از سیاسی ترین جشنواره های جهان 
علیه رژیم صهیونیستی شکل گرفت، ادامه خواهد یافت و همدلی با مردم غزه در فستیوال های آینده مثل 
زاگرب، انسی و... استمرار خواهد داشت. حمیدی مقدم گفت: از این فضا باید استفاده و در کنار توجه به 

مستندسازی، در حوزه پویانمایی هم محتوا تولید کرد./صباخبر

تولید ۵ پویانمایی درباره غزه در مرکز گسترشتمساح خونی فردا وارد سینماها می شود

دبیر ویراستار دبیر تحریریه معاون سردبیر سردبیر صفحه آرا ساعت پایان  ساعت شروع

امید خوش نظر، یکی از اعضای هیات داوران بخش 
مسابقه ایران سیزدهمین جشنواره پویانمایی تهران 
اظهار کرد: با بررسی و داوری آثار بخش مسابقه ایران 
چند نکته چشم گیر و حائز اهمیت بود؛ در سینمای 
کوتاه همچنان نســل های مختلف در کنار هم قرار 
می گیرند و ما در این دوره جشــنواره از نســل های 
قدیمی تر هم فیلم داریم و این نشان می دهد که این 
نسل همچنان پویاســت و کار می کند. در کنار آن ها 
نسل بعد از اولین کارگردان های انیمیشن نیز در این 
رویداد فیلم دارند و با حضور جوانان ترکیبی خوب و 

جذاب ایجاد شده است.
وی خاطرنشــان کرد: ســینمای انیمیشن کوتاه 
کشــورمان پله پله پیشــرفت کرده و همانطور که 
می دانید امســال حتی یکی از آثار کوتــاه ایرانی به 
آکادمی اسکار راه پیدا کرده است. با این حال حجم 
آثاری که واقعاً در سطحی بسیار باکیفیت و مطلوب 
باشند، چشــم گیر نبود، فاصله کیفی آثار به یکباره 
بسیار زیاد شد و به همین دلیل داوری و انتخاب فیلم 

برگزیده، کار چندان سختی نبود.

وی افزود: به نظــر من جشــنواره پویانمایی این 
ظرفیت را دارد که به جای برگزاری دو ســالانه، هر 
سال برگزار شود. زیرا می تواند برای تولیدکنندگان 
انیمیشن بســیار انگیزه بخش باشــد. در شرایطی 
که جشــنواره پویانمایی دوســالانه برگزار می شود، 
تولیدکنندگان آثار می تواننــد اینگونه تصور کنند 
که برای ساخت یک انیمیشن زمان زیادی دارند و به 
همین دلیل پروژه های خود را به زمان دیگری موکول 
می کنند، اما با برگزاری ســالانه این رویداد مطمئناً 

انگیزه تولید و تلاش برای ساخت اثر بیشتر می شود.
خوش نظر تاکید کرد: این جشنواره در حال حاضر 
به یک پختگی و اعتبار جهانی رسیده و تأثیر بسیاری 

در سینمای انیمیشن کشورمان دارد.
عضو هیات داوران بخش مسابقه ایران سیزدهمین 
جشنواره پویانمایی تهران درباره رشد کمی تولیدات 
انیمیشن در سینمای ایران گفت: من به رشد کمی 
توجه چندانی ندارم، از طرفی در این رویداد هم داور 
بودم و می دانســتم که فیلم ها با نظر اعضای هیات 
انتخاب به جشــنواره راه پیدا کرده انــد و ما با تعداد 

محدودی از آثار متقاضی روبه رو بودیم. قطعاً 
هر چقدر میزان تولید افزایش داشــته باشد 
کیفیت ها بالاتر خواهد رفت ولی اصلی ترین 
دلیلی که برای برگزاری ســالانه این رویداد 

دارم، این است که برگزاری هر ساله جشنواره 
پویانمایی به تولیدکنندگان آثار انگیزه می دهد.

وی افزود: یکی از اتفاق های مثبت جشــنواره 
می تواند برگزاری کارگاه های آموزشــی و 

جلسه هایی باشد که در آن سینماگران 
آثار خود را معرفی می کنند. جشنواره 

علاوه بر اینکه محفلی برای نمایش 
آثــار برگزیده اســت، می تواند 
فرصتی برای حضور متخصصان 

و افراد حرفه ای باشد که از 
نقاط مختلف دنیا در این 
رویداد جمع می شــوند 
و تجربیات خــود را به 
نســل جوان منتقل 

می کنند./ایسنا

امید خوش نظر:

جشنواره پویانمایی به پختگی و اعتبار جهانی رسیده است


